

ISSN 1003-1359  
CN 45-1171/G8

# 体育科技

*SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY*



VOL. 37 NO. 2  
第 37 卷 第 2 期  
总第 155 期

2016

2

ISSN 1003-1359

04 >



9 771003 135136

广西体育科学研究所

体育科技 TIYU KEJI (双月刊 1979 年创刊) 2016 年 (第 37 卷) 第 2 期 出版时间: 2016 年 4 月 邮箱: tykj1979@vip.sina.com	广西壮族自治区体育局 广西壮族自治区体育科学研究所 体育科技杂志编辑部 体育科技杂志编辑部 广西南宁市钡纳通印务有限公司 地址: 南宁市星光大道 3 号 邮编: 530031	主管 主办 编辑出版 发行 印刷	主编: 吴数德 副主编: 黄志平 责任编辑: 陈 然 编 辑: 林敬松 蒋红健 邹金辉
---	--	------------------------------	--

## 目 次

### ●竞赛训练

- 校园足球教练员工作胜任力评价体系的研究.....徐锡杰 (1)
- 广西青少年蹼泳后备人才培养现状及对策研究.....曾建军 (3)
- 山西省国家高水平体育后备人才基地建设研究.....牛华亮 赵 燕 (5)
- 高原训练对自行车运动员运动能力的影响.....李 羚 马光通 (7)
- 2015 年北京田径世锦赛竞技实力与格局演变.....刘志华 (9)
- 2014 年啦啦操世锦赛集体技巧前三名金字塔动作造型及结构分析 .....赵新瑜 张中印 熊德良等 (11)
- 核心部位力量训练对高尔夫挥杆速度影响的探究.....阮建斌 黄芳平 (13)
- 竞技健美操运动训练的内容体系与策略研究.....薛兴华 (15)
- 知名教练员执教风格和策略研究——以希丁克为例.....李晓婵 (17)
- 第 28 届汤姆斯杯中日羽毛球男单运动员技术运用区域性对比研究 .....朱 强 唐颖婷 王德新 (20)
- 集体性项目运动队的集体效能及其培养.....李红军 (22)
- 青少年运动员社会主义核心价值观培育与践行路径探析.....叶雷雷 周娅楠 (24)
- 中国大学生棒球联赛的发展现状研究.....陈小敏 (26)
- 青奥会对中小学运动会改革的启示研究.....张 欣 (29)
- 台球运动在我国的发展策略研究.....黄安平 邓世忠 周 莉 (31)
- 2015 年直通苏州世乒赛选拔赛樊振东技战术分析.....刘 翔 廖 涛 (33)
- 对瓦尔德内尔、张继科 2/3 右半台短球接发球的研究.....方楚杰 (35)
- 优秀男子跳远运动员专项速度优化控制系统研究.....刘 伟 孙伏友 (36)
- 浅析高水平运动员竞技能力与竞赛水平的时空协同.....马 犇 (38)
- 武术散打的核心部位训练研究.....饶 英 (39)

### ●运动医学

- 有氧舞蹈对中老年人心肺机能的影响.....刘 丹 (41)
- 竞赛前后氧干预对 400m 运动员 HR、BP、BLA 及运动成绩的影响.....谢 伟 莫伟彬 杨衍滔 (43)
- 体育运动对老年人高血压的影响.....安继武 唐光旭 毛建民 (46)
- 网球运动员肩袖损伤的生物力学分析.....李 勇 蒋宏伟 袁 鹏 (47)
- 太极柔力球运动对中年女性体质影响的研究.....丁仲元 曲倩倩 (49)

### ●运动心理

- 同一场域下中、法、日青少年参与运动动机的比较研究.....蔡其飞 刘 胜 谢 超等 (51)
- 武术散打训练对普通女大学生柔韧素质及心境状态影响的研究.....李文明 (53)
- 我国大学生攀岩运动员赛前焦虑与运动成绩的关系研究.....莫双璠 (55)

### ●体育社会学

- 城乡一体化背景下苏州市农村社区体育文化建设研究.....孟祥波 崔志翔 (57)
- 依托百里汾河工程构建体育健身绿道的思考.....周 琪 任秀红 (60)
- 探讨我国体育公共服务均等化问题——以西安市为例.....郑传锋 梁茹霞 雷 敏 (61)
- 中国儒家文化视角中的跆拳道运动.....王民强 陈文武 (63)
- 基于城市居民视角的宿迁生态体育城市品牌建设价值研究.....刘 青 (65)

### ●民族传统体育

- 英式橄榄球对抢花炮运动发展的启示.....王素改 (67)
- 金秀瑶族长鼓舞传承的文化生境.....郭传燕 汪全先 (69)
- 新疆南疆少数民族传统体育乐舞发展现状研究.....杨伟林 (71)

少数民族节庆体育发展研究——以黔东南苗族龙船节为例·····	周平 熊少波 彭萍(73)
越南毽球运动发展回顾述评·····	李锋 李荣娟(75)
武陵山区仡佬族传统体育的流变发展研究·····	姜海滨 宁丽娟(77)
挠羊赛与“二鬼”摔跤文化特征的比较研究·····	杜彩凤 孟明亮(79)
广西少数民族体育运动发展现状的研究·····	潘彦宏(80)
忻州市“挠羊赛”开展现状调查研究·····	李福林 刘宇峰(83)

### ●群众体育

广场舞“健身权益”与“休息权益”保障研究·····	白银龙 何剑康(86)
民族健身操对女大学生身体形态、机能及素质影响的研究·····	郭永红(88)
郑州市高校女教师体育健身活动现状调查与研究·····	刘芳(90)
我国3-6岁幼儿健康的现状及影响因素分析·····	郜卫峰 顾大成(92)
广西财经类高职院校开展“校园足球”的对策研究·····	黄晨华 白晓辉(94)
新农村背景下体育文化建设与构建和谐社会的·····	陆东东 王爱林(96)
左右江革命老区全民健身发展现状及对策研究·····	冉荣 冯蔚涛(98)

### ●体育产业

“竞合”视域下的广西沿海城市滨海体育旅游发展研究·····	黄东教(100)
体育产业与养老服务业融合模式与推进路径研究·····	谭分全(103)
体育赛事品牌化发展研究·····	廖民玲(105)
基于新常态视野下我国商业健身俱乐部发展改革的研究·····	宋平 李佐惠 姜喜平(107)
“互联网+”视角下我国体育产业关联效应研究·····	张茜(109)

### ●体育教学

广西普通高校武术教学现状分析与对策研究·····	陈卫峰(112)
甘孜藏区中小学体育与健康教育课程教学模式探索·····	赵文韬(114)
高校学生体育组织社会化及路径分析·····	林柔伟 谢冬兴(116)
我国学校体育竞赛活动开展管理现状研究·····	曹招莲(119)
休闲体育专业方向设置中的道与术·····	吴自涛 林云(121)
高校课外体育俱乐部改革对校园体育文化构建的影响研究·····	段绍斌(123)
钦州市城乡中小学体育教育比较研究·····	潘宇 尹继林(125)
构建普通高校体育表演艺术课程群的可行性研究·····	刘莹(127)
滨州学院非体育专业开设瑜伽选修课的可行性分析·····	马晓瑜(130)
文化传承视角下高校传统体育教学模式反思与对策研究·····	丁振宾(132)
高职田径教学中拓展训练的实施·····	任晓燕(134)
论高校社会体育专业对高素质社会体育指导员的培养·····	吉学武 佟云龙(136)
主体性教学模式在初中羽毛球选项课中的实验研究·····	陈琦 代莹(138)
体育教学质量评价体系的理论与实践研究·····	梁益军 李健(140)
民族院校体育旅游人才培养对策分析——以贵州省为例·····	邓万里 刘甫晟 张兴毅(142)
荷球运动教学疑惑解析·····	傅振磊(144)
运动训练专业田径精品课程教学评价指标体系研究——以广西师范大学体育学院为例·····	杨衍滔(146)
高等院校公共体育课程“课内外一体化”教学优化探索·····	李慧(149)
排球选项课师资水平及场地利用现状研究——以甘肃省师范类院校为例·····	邵语平(151)
独立学院公共体育理论课教学现状研究·····	李正洪 许桂武(153)
辽宁省高师院校引入啦啦球项目的可行性分析·····	刘日良(155)
基于全民体育视角分析休闲体育与大众体育教育的改革思路分析·····	刘淑彬(157)
运动承诺视角下大学生阳光体育运动长效机制研究·····	蒋满意(159)
区域体育视域下广西高校定向运动课程资源现状分析与开发研究·····	刘宝军 罗智勇 李启畅(161)

# SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY

Vol.37, NO.2, Apr, 2016

## CONTENTS

### ●Sport Training

- On the Evaluation System of the Campus Football Coaches' Work Competency .....XU Xi-jie (1)
- The Status Quo of Cultivating Reserve Talents of Youth Fin Swimming in Guangxi and the Countermeasures to It  
.....ZENG Jian-jun (3)
- The Construction of National High Level Sports Reserve Talent Base in Shanxi Province.....NIU Hua-liang, et al. (5)
- Effects of Altitude Training on the Athletic Ability of Cyclist.....LI Ling (7)
- On the Competitive Strength and Structure Evolution of the World Track and Field Championships in Beijing in 2015  
.....LIU Zhi-hua (9)
- Pyramid Modelling and Structure of Top 3 Teams in 2014 Cheerleading Championships.....ZHAO Xin-yu, et al. (11)
- Impact of Core Strength Training on the Swing Speed of Golf.....RUAN Jian-bin (13)
- The Exercise Training Content System and Strategy of Competitive Aerobics.....XUE Xing-hua (15)
- On the Coaching Style and Strategies of Well-known Coaches—A case study of Hiddink.....LI Xiao-chan (17)
- Comparative Study on Badminton Technology in Different Court Areas of Men's singles Players from China and Japan In the 28th Thomas  
Cup.....ZHU Qiang, et al. (20)
- Collective Efficacy of Collective Sports Teams and the Cultivation of It.....LI Hong-jun (22)
- On the Cultivation and Practice Approach to Socialist Core Values of Young Athletes .....YE Lei-lei, et al. (24)
- The Status Quo of the Development of Chinese College Baseball and Softball League.....CHEN Xiao-min (26)
- Revelation of Youth Olympic Games for the Reform of Primary and Secondary School Sports Games .....ZHANG Xin (29)
- The Development Strategy to Billiards in China.....HUANG An-ping, et al. (31)
- Fan Zhendong's Tactics in the Qualification Trials Straight in 2015 Suzhou World Table Tennis Championships  
.....LIU Xiang, et al. (33)
- On the Receive of Short Ball at the Two Thirds Forehand Table of Waldner and Zhang Ji-ke .....FANG Chu-jie (35)
- On the Special Speed Optimization Control System for Elite Male Long Jump Athletes .....LIU Wei (36)
- Spatiotemporal Coupling of the Competitive Ability and the Competition Level of High Level Athletes  
.....MA Ben (38)
- On the Core Part Training in Free Combat.....RAO Ying (39)

### ●Sport Medicine

- Influence of the Aerobic Dance on the Cardiopulmonary Function of the Elderly People .....LIU Dan (41)
- Influence of Oxygen Inhalation on the 400m Runners' HR, BP, BLA and Performances .....XIE Wei, et al. (43)
- Effects of Physical Exercise on Hypertension of The Elderly .....AN Ji-wu, et al. (46)
- Biomechanics Analysis of the Rotator Cuff Injury of Tennis Players.....LI Yong, et al. (47)
- On the Influence of Taiji Softball Movement on the Mid-aged Women's Physical Health.....DING Zhong-yuan, et al. (49)

### ●Sport Physiology

- Comparative Study on the Motivation for the Teenagers from China, France and Japan Participating in Sports Under the Same Field  
.....CAI Qi-fei, et al. (51)
- Effects of Sanda Training on the Flexible Quality and State of Mind of Female College Students .....LI Wen-ming (53)
- The Relationship between the Pre-competition Anxiety and Sport Performance of Chinese College Student Rock Climbing Athletes  
.....MO Shuang-yuan (55)

### ●Social Science in Physical Education and Sport

- The construction of Sports Culture in Rural Community under the Background of the Integration of City and Countryside  
.....MENG Xiang-bo, et al. (57)
- Thinking of Building Sports Fitness Green Way Relying on the Thyme Fenhe Engineering.....ZHOU Qi (60)
- Discussion on the Equalization Issues of Sports Public Service ——A Case Study on Xi'an city.....ZHENG Chuna-feng, et al. (61)
- On the Taekwondo Movement with the Perspective of Chinese Confucian Culture.....WANG Min-qiang, et al. (63)
- The Value of the Brand Construction of Ecological Sports City of Suqian with the Perspective of Urban Residents  
.....LIU Qing (65)

### ●National Traditional Sports

- The rugby football enlightenment of the development to chasing huapao.....WANG Su-gai (67)
- The Culture Environment of Jinxiu Yao Tambourine Dance Inheritance with the Perspective of Ecology .....GUO Chun-yan, et al. (69)
- The Status Quo of the Development of Southern Xinjiang Traditional Minority National Sports Dance .....YANG Wei-lin (71)
- The Development of Ethnic Minorities Festival Sports—A case study on the Dragon Boat Culture of Miao Dragon Boat Festival in the  
Southeast of Guizhou Province.....ZHOU Ping (73)
- Review on the Development of Vietnam Shuttlecock Sports .....LI Feng, et al. (75)

The Rheological Development of Kelao Traditional Sports in Wuling Mountain Areas .....	JIANG Hai-bin, etal. (77)
A Comparative Study on Cultural Characteristics of Nao Yang and "Two Ghosts" Wrestling .....	DU Cai-feng, etal. (79)
The Status Quo of the Development of Minority National Sports in Guangxi .....	PAN Yan-hong (80)
Investigation to the Development of the " Nao Yang Contest " in Xinzhou City.....	LI Fu-lin, etal. (83)

### ●Mass Sport

On the Security of the Fitness Rights and Rest Rights of Square Dance.....	BAI Yin-long, etal. (86)
The Effects of National Fitness Exercise on the Body Shape, Function and Quality of Female College Students .....	GUO Yong-hong (88)
The Status Quo of the Sports Fitness of Female Teachers in colleges and Universities in Zhengzhou.....	LIU Fang (90)
The Status Quo and Influential Factors of 3-6yr Children's Health Condition in China .....	GAO Wei-feng, etal. (92)
The countermeasure to Carrying out "Campus Football" in Financial Vocational Colleges in Guangxi.....	HUANG Chen-hua , etal. (94)
The Construction of Sports Culture and Harmonious Society under the Background of New Countryside .....	LU Dong-dong, etal. (96)
The Status Quo of the Development of National Fitness in Old Revolutionary Base Areas around the ZuJiang and Youjiang River and the Coutermeasures to It.....	RAN Rong, etal. (98)

### ●Sport Industry

A Study on Seaside Sports Tourism in Coastal Cities of Guangxi from the Perspective of Competition and Cooperation .....	HUANG Dong-jiao (100)
The Integration Mode and Promotion Path of Sports Industry and Pension Services.....	TAN Fen-quan (103)
On the Branding Development of Sports Events .....	LIAO Min-ling (105)
The Development and Reform of the Commercial Fitness Clubs in China Based on the New Normal .....	SONG Ping, etal. (107)
On the Correlation Effect of Chinese Sport Industry from the Perspective of "Internet Plus" .....	ZHANG Qian (109)

### ●School Physical Education

The Status Quo of Martial Arts Teaching in Ordinary Colleges and Universities in Guangxi and the Countermeasure to It .....	CHEN Wei-feng (112)
The Teaching Mode of Physical and Health Education in Primary and Secondary Schools in Ganzi Tibetan .....	ZHAO Wen-tao (114)
On the Socialization of College Students' Sports Organization and the Path of It .....	LIN Rou-wei, etal. (116)
The Status Quo of the Management of School sports Competitions in China.....	CAO Zhao-lian (119)
The Art and Dao in Direction Setting of Leisure Sports Specialty.....	WU Zi-tao (121)
Impact of the Reform of College Extracurricular Sports Club on the Construction of Campus Sports Culture.....	DUAN Shao-bin (123)
Comparative Study on Primary and Middle School PE between Urban and Rural Areas of Qinzhou.....	PAN Yu, etal. (125)
Feasibility of Building Course Group of Sports Show Art in Ordinary Colleges.....	LIU Ying (127)
Feasibility of Opening the Yoga Course in Non-Professional Sports Specialty in Binzhou College.....	MA Xiao-yu (130)
Reflection on Traditional PE pattern in Colleges and Universities With the Perspective of Cultural Heritage and the Countermeasures to It .....	DING Zhen-bin (132)
The Implementation of Expanding Training in Track and Field Teaching in the Higher Vocational Schools .....	REN Xiao-yan (134)
The Cultivation of High-quality Social Sports Instructors in Social Sports Specialty in Colleges and Universities .....	JI Xue-wu, etal. (136)
The Experiment of the Subjectivity Teaching Mode in Badminton Optional Class in Junior High School .....	CHEN Qi, etal. (138)
The Theoretical and Practical Research on Quality Evaluation System for PE.....	LIANG Yi-jun, etal. (140)
The Countmeasures to the Talent training of Sports Turism in Nationality University — Take Guizhou Province as an Example .....	DENG Wan-li, etal. (142)
Analysis of the Doubts about Korfball Teaching.....	FU Zhen-lei (144)
Evaluation Index System of the Track and Field Fine Course Teaching for Sports Training Specialty ——A case study on PE college of Guangxi normal university .....	YANG Yan-tao (146)
Optimization of the "Internal and External Integration" Teaching in College Public PE Course .....	LI Hui (149)
The Status Quo of the Teacher's Level of Volleyball Optional Course and the Use of the Venues ——Taking Normal Colleges and Universities in Gansu Province as an Example.....	SHAO Yu-ping (151)
The Status Quo of Public PE Theory Teaching in Independent Colleges.....	LI Zheng-hong, etal. (153)
Feasibility of Introducing Da-Da ball into the Normal University in Liaoning Province.....	LIU Ri-liang (155)
Thought about the Reform on the Leisure Sports and Mass Sports Education Based on the Perspective of National Fitness .....	LIU Shu-bin (157)
The Long-term Mechanism of Sunshine Sports for College Students From the Perspective of Sports Commitment .....	JIANG Man-yi (159)
The Status Quo of the Development of Curriculum Resources of Orienteering in colleges in Guangxi with the Perspective of Regional sports .....	LIU Bao-jun, etal. (161)

《中国期刊网》、《中国学术期刊光盘版》全文收录期刊

《万方数据—数据化期刊群》全文收录期刊

《蜘蛛网》全文收录期刊

主 编：吴数德

副 主 编：黄志平

责任编辑：陈 然

编 辑：林敬松

蒋红健

邹金辉

## 体育科技

(双月刊 1979 年创刊)

第 37 卷 第 2 期 (总第 155 期)

2016 年 4 月

SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY

(Bimonthly Published since 1979)

VOL. 37 NO. 2 (General Series 155)

April . 2016

主 管：广西壮族自治区体育局

主 办：广西体育科学研究所

编辑出版：体育科技杂志编辑部

发 行：体育科技杂志编辑部

地 址：南宁市星光大道 3 号

邮政编码：530031

电 话：0771-6765443

电子信箱：tykj1979@vip.sina.com

印 刷：广西南宁市钹纳通印务有限公司

Administrated:Guangxi Sport Administration General

Run by:Guangxi Sport Science Research Institute

Edited & Distributed by:Editorial Section of Journal of  
Sport Science and Technology

Add:NO. 3 Xingguang Street,Nanning,China

P.C.5 3 0 0 3 1

Tel: 0771-6765443

E-mail:tykj1979@vip.sina.com

Printed by:Guangxi Nanning City, Bei Na Tong Printing Co., Ltd.

ISSN 1003-1359

CN45-1171/G8

定价:20.00元